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 Under section 3 of the Fire Services (Fire Hazard Abatement) Regulation, the 
Director of Fire Services may, if satisfied of the existence in or on any premises of a 
fire hazard, serve a Fire Hazard Abatement Notice (FHAN) on a person.  A FHAN 
may - 
 

(a) require the person on whom the FHAN is served to abate the fire hazard 
within the period specified in FHAN; 

 

(b)  require the person on whom the FHAN is served to carry out such works as 
may be necessary for the purpose in paragraph (a); and 

 

(c)  if the Director of Fire Services thinks fit, specify any works to be carried out 
for the purpose in paragraph (a). 

 
2. Although the delegation of authority for the issuance of FHAN has not been 
discussed by the Legislative Council, there has been some media coverage on the 
subject in early January 2009.  The relevant press reports and a press release issued 
by the Security Bureau are attached at Appendices I and II respectively for members' 
reference. 
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消防處回應發出消除火警危險通知書的查詢（只有中文） 
＊＊＊＊＊＊＊＊＊＊＊＊＊＊＊＊＊＊＊＊＊＊＊＊＊ 

  就今日（一月五日）傳媒查詢有關消防處發出「消除火警危險通知
書」的事宜，本處現有以下回應： 
 
  「消防處已於本月二日（上星期五）修訂《消防處常務訓令》有關權
力轉授的部份，就消防隊長或以上級別人員獲處長授權執行有關發出消除
火警危險通知書的法例的援引，作出修改。 
 
  由《消防（消除火警危險）規例》於2004年1月1日生效至2008年11月
30日為止，消防處共發出了19,719張消除火警危險通知書，當中19,651張
通知書已獲遵辦，而因沒有遵辦通知書規定而遭檢控的個案則只有68宗。 
 
  至於之前《常務訓令》援引已刪除舊有法例條文，會否影響已發出的
消除火警危險通知書的法律效力，消防處現正徵詢律政司的法律意見。」 

完 
 
２００９年１月５日（星期一） 
香港時間２１時０５分 
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